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 ဧၿပီ ၁၉၊ ၂၀၁၈

ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ ဘ႑ာေရး၊ 
အခြန္၊ စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရး၀န္ႀကီး 
ဦးေက်ာ္ေအးသိန္းကို စြပ္စြဲျပစ္တင္ရန္ 
တင္ျပထားမႈကို ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ 
က ဖြဲ႕စည္းတာ၀န္ေပးထားသည့္ စံုစမ္း 
စစ္ေဆးေရးအဖြ႕ဲက ဧၿပီ ၂၀ ရက္ ေနာက္ပုိင္း 
တြင္ စစ္ေဆးမႈမ်ားစတင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
ယင္းအဖြဲ႕ေခါင္းေဆာင္ ဦးႏုိင္ေႂကြေအးက 
ေျပာသည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္ အစိုးရအဖြဲ႕ ဘ႑ာေရး၊ 
အခြန္၊ စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရး၀န္ႀကီး 
ဦးေက်ာ္ေအးသိန္းသည္ ဖြဲ႕စည္းပံုအေျခခံ 

ဥပေဒအရ ေပးအပ္ထားေသာ တာ၀န္မ်ား 
ကို ေက်ပြန္စြာမေဆာင္ရြက္ျခင္းႏွင့္ ဘ႑ာ 
ေရးႏွစ္အလိုက္ ျပည္နယ္၏ခြင့္ျပဳ ရန္ပံုေငြ 

မ်ားကို ဘ႑ာေရးစည္းမ်ဥ္း၊ စည္းကမ္းမ်ား၊ 
လုပ္ထံုး၊ လုပ္နည္းမ်ားႏွင့္အညီ ေဆာင္ရြက္ 
ႏုိင္မႈမရွိျခင္းေၾကာင့္ ၿမိဳ႕နယ္အလိုက္ေဆာင္ 
ရြက္ရမည့္ ဖြ႕ံၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ မ်ားစြာ 
ထိခိုက္ဆံုး႐ႈံးမႈမ်ားရွိေနသျဖင့္ ရာထူးမွ 
ရပ္စဲႏုိင္ေရးဥပေဒႏွင့္အညီ ေဆာင္ရြက္ေပး 
ရန္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ၁၂ ဦးက 
မတ္လ ၁၄ ရက္၌ စြပ္စြဲျပစ္တင္ခဲ့သည္။

ယင္းစြပ္စြဲျပစ္တင္မႈမ်ားကို စံုစမ္းစစ္ 
ေဆးရန္ ရခိုင္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒က 
အဖြဲ႕၀င္ ငါး ဦးပါ၀င္ေသာ စံုစမ္းစစ္ေဆးေရး 
အဖြဲ႕ကို ဧၿပီ ၉ ရက္တြင္ ဖြဲ႕စည္းခဲ့ ၿပီး သံတြဲ 
မဲဆႏၵနယ္အမွတ္(၂) ဒီခ်ဳပ္အမတ္ ဦးႏိုင္ 
ေႂကြေအးကုိ အဖြ႕ဲေခါင္းေဆာင္အျဖစ္ တာ၀န္ 
ေပးထားသည္။

ယခုကဲ့သို႔ ျပည္နယ္၀န္ႀကီးတစ္ဦးကို 
စြပ္စြဲျပစ္တင္မႈသည္ ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္ 
ဒုတိယအႀကိမ္ ျဖစ္သည္။

၀န္ႀကီးဦးေက်ာ္ေအးသိန္းသည္ လႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မဟုတ္ဘဲ ျပင္ပပညာ 
ရွင္အေနျဖင့္ တာ၀န္ေပးအပ္ခံထားရသူ 
ျဖစ္သည္။

စံုစမ္းစစ္ေဆးေရးအဖြဲ႕အေနျဖင့္ စြပ္စြဲ 
ျပစ္တင္ခ်က္ပါအခ်က္အလက္မ်ားကုိ တည္ဆဲ 
ဥပေဒ၊ နည္းဥပေဒမ်ားႏွင့္အညီ စံုစမ္းစစ္ 
ေဆးၿပီး ေမလ ၃၀ ရက္တြင္ လႊတ္ ေတာ္သို႔ 
ျပန္လည္အစီရင္ခံတင္ျပရမည္ျဖစ္ ေၾကာင္း 
ယင္းအဖြဲ႕ဖြဲ႕စည္းသည့္ အမိန္႔စာ၌ ေဖာ္ျပ 
ထားသည္။

ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕တြင္ စည္ပင္ 
သာယာေရး၀န္ႀကီးအျဖစ္ တာ၀န္ထမ္း 
ေဆာင္ခဲ့ေသာ ဦးမင္းေအာင္ကို လႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ၁၇ ဦးက စြပ္စြဲျပစ္တင္ 
သျဖင့္ ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတက ဇန္န၀ါရီ ၁၈ 
ရက္တြင္ တာ၀န္မွရပ္စဲခဲ့သည္။ 
(ကုိးကား- www.7daydaily.com)

ဧၿပီ ၆ ၊ ၂၀၁၈ 

မေကြးတုိင္းေဒသႀကီးအစုိးရအဖြ႕ဲအတြင္း လစ္လပ္ဝန္ႀကီးႏွစ္ေနရာအတြက္ ဦးျမင့္ေဆြ 
ႏွင့္ ဦးဝင္းေမာ္ေဌးဆိုသူတို႔ကို ခန႔္အပ္ရန္ ယေန႔ျပဳလုပ္ေသာ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
အစည္းအေဝးမွ အတည္ျပဳလုိက္ၿပီျဖစ္ေၾကာင္း မေကြးတုိင္းဝန္ႀကီးခ်ဳ ပ္ ေဒါက္တာေအာင္မုိး 
ညိဳက ေျပာသည္။

တိုင္းလႊတ္ေတာ္မွ အတည္ျပဳလိုက္သည့္ ခ႐ိုင္ပညာေရးမွဴး(ၿငိမ္း) ဦးျမင့္ေဆြသည္ 
အလုပ္သမား၊ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ေရးႏွင့္ ျပည္သူ႔အင္အားဝန္ႀကီးအျဖစ္လည္းေကာင္း၊ 
အင္ဂ်င္နီယာတစ္ဦးျဖစ္သူ ဦးဝင္းေမာ္ေဌးသည္ စိုက္ပ်ဳိးေရး၊ ေမြးျမဴေရးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္း 
ဝန္ႀကီးအျဖစ္လည္းေကာင္း တာဝန္ယူေဆာင္ရြက္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။

ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္အေနျဖင့္ မူလအဆိုျပဳထားသူႏွစ္ဦးထဲမွ ဦးျမင့္ေဆြတစ္ဦးကိုသာ ဧၿပီ ၅ 
ရက္ေန႔က တုိင္းလႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ အတည္ျပဳေစခ့ဲၿပီး က်န္တစ္ဦးအား ျပန္လည္ 
စိစစ္ရန္ ဆိုင္းငံ့ခဲ့ကာ ယေန႔က်င္းပသည့္ လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္မွ ဆိုင္းငံ့ခဲ့သူ 
ေနရာ၌ ဦးဝင္းေမာ္ေဌးအား အစားထိုး၍ အဆိုျပဳတင္ျပကာ အတည္ျပဳခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္။

ယခုႏွစ္ ဇန္နဝါရီ ၁၀ ရက္ေန႔ကတည္းက လစ္လပ္ခဲ့သည့္ ဝန္ႀကီးႏွစ္ေနရာအတြက္ 
အစားထိုးခန႔္အပ္ ရန္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္မွ ပထမဆုံးအႀကိမ္ လူပုဂၢိဳလ္ႏွစ္ဦးအား အဆိုျပဳတင္ျပ 
ခဲ့ရာတြင္လည္း လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္အခ်ဳိ႕မွ ကန႔္ကြက္ေဆြးေႏြးရန္ တင္ျပမႈမ်ားရွိခဲ့ 
သျဖင့္ အဆိုျပဳထားမႈကို ျပန္လည္႐ုပ္သိမ္းခဲ့ရသည္။ (ကိးုကား-burma.irrawaddy.com)

ရခိုင္စီမံဘ႑ာ၀န္ႀကီးကို  စြပ္စြဲျပစ္တင္ရန္  စစ္ေဆးမႈမ်ား  ဧၿပီ  ၂၀  ရက္  ေနာက္ပိုင္းစတင္မည္

မေကြးတိုင္း လစ္လပ္ဝန္ႀကီးႏွစ္ဦး အစားထိုးခန႔္အပ္

ဓာတ္ပုံ- ေနရဥၨရာ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၅၃

ဧၿပီ ၉ ၊ ၂၀၁၈ 

ရခိုင္ျပည္နယ္ အစိုးရအဖြဲ႕၏  လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ရန္ 
စီမံကိန္းေရးဆြဲထားသည့္ ေဈး ၅ ေဈး အပါအဝင္ 
ဘ႑ာေငြအသုံးစာရင္းအေပၚ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က 
ျငင္းပယ္ျခင္း၊ ေလွ်ာ့ခ်ျခင္းမ်ားျပဳလုပ္ကာ ၆ ဘီလီယံ 
ေက်ာ္ (သန္းေပါင္း ၆၁၆၂ ဒသမ ၀၅၇ ) ျဖတ္ေတာက္ 
လိုက္သည္။

ဧၿပီလ ၆ ရက္ေန႔ ျပဳလုပ္သည့္ ဒုတိယအႀကိမ္ေျမာက္ 
ရခိုင္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္သတၱမပုံမွန္အစည္းအေဝး 
တြင္ ယင္းသို႔ အစိုးရအဖြဲ႕၏ တင္ျပထားေသာ ၂၀၁၈ 
ခုႏွစ္ ဧၿပီလမွ စက္တင္ဘာလအထိ ရခိုင္ျပည္နယ္ 
ဘ႑ာေငြအရ အသုံးခန႔္မွန္းေျခေငြစာရင္းအေပၚ စိစစ္ 
ၿပီး ယင္းသို႔ လုပ္ငန္းအသုံးျပဳမည့္ေငြမ်ားကို ျငင္းပယ္ 
ျခင္း၊ ေလွ်ာ့ခ်ျခင္းမ်ားကို ျပဳလုပ္ခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္။

လႊတ္ေတာ္က ျငင္းပယ္၊ ေလွ်ာ့ခ်လုိက္သည့္ လုပ္ငန္း 
မ်ားမွာ သုံးထပ္ေဈးႀကီး ၅ ေဈး တည္ေဆာက္ျခင္း၊ 
ေက်းလက္ေဒသဖံြ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္း၊ လမ္းဦးစီးဌာနမွ 
လမ္းေဖာက္လုပ္ျခင္း၊ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕ လုပ္ငန္း 
မ်ား ပါဝင္ေၾကာင္း သိရသည္။

၂၀၁၈ ခုႏွစ္ ၊ ဧၿပီလမွ စက္တင္ဘာလအထိ ၆ လ 
အတြက္ ဘ႑ာေငြအရအသုံးခန႔္မွန္းေျခ ေငြစာရင္းႏွင့္ 
ပတ္သက္ၿပီး အစိုးရအဖြဲ႕၏ တင္သြင္းျခင္းအေပၚ ေငြ 
စာရင္းစိစစ္ကာ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ၅ 
ဦးက ၎လုပ္ငန္းမ်ားအား ေလွ်ာ့ခ်ျခင္း၊ ျငင္းပယ္ျခင္း 
မ်ားျပဳလုပ္ရန္ တင္ျပခဲ့ၾကသည္။

ထို႔ျပင္ ရခိုင္ျပည္နယ္တြင္ လူမႈစီးပြားဘ၀ဖြံ႕ၿဖိဳး 
တိုးတက္မႈကို အေထာက္အကူမျပဳႏုိင္သည့္ လုပ္ငန္း 
မ်ားအစား ျပည္နယ္ဖြံ႕ၿဖိဳး တိုးတက္ေရးႏွင့္ ျပည္နယ္သူ၊ 
သားမ်ား၏ ေနထုိင္မႈဘ၀အဆင့္ ျမႇင့္မားေစေရး ေဖာ္ 
ေဆာင္ႏုိင္ေသာ လုပ္ငန္းမ်ားကိုသာ ဦးစားေပးေဆာင္ 
ရြက္ သင့္ေၾကာင္း ျပည္ နယ္လႊတ္ေတာ္ ျပည္သူ႕ေငြစာ 
ရင္းေကာ္မတီအစီရင္ခံစာ၌ ေဖာ္ျပထားသည္။

ယင္းသို႔ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က ဘတ္ဂ်က္အေပၚ 
ျငင္းပယ္ျခင္း၊ ျဖတ္ေတာက္ျခင္းကို သံတြဲ၊ ေတာင္ကုတ္ 
ႏွင့္ ဂြၿမိဳ႕နယ္မွ ေဒသခံအခ်ဳိ႕က မေက်နပ္မႈမ်ားရွိေန 
သည္။

(ကုိးကား- burma.irrawaddy.com/ 7daydaily.com)

ဧၿပီ ၁၁ ၊ ၂၀၁၈ 

မြန္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာေအးဇံဦးေဆာင္ေနသည့္ ျပည္နယ္စီမံ 
ကိန္းေကာ္မရွင္သည္ လုပ္ပိုင္ခြင့္မ်ားကို အေကာင္အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္နိုင္ 
ျခင္းမရွိေသးေၾကာင္း မြန္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒ ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦး 
က ေဝဖန္ေျပာဆိုသည္။

''ဒီေကာ္မရွင္က အသံတိတ္ေနတဲ့ ပုံစံမ်ဳိးျဖစ္ေနတယ္၊ ေပးထားတဲ့ လုပ္ပိုင္ 
ခြင့္ေတြေပၚမွာ အမွန္တကယ္ပဲ လုပ္ေနသလားဆိုတာကို မသိရဘူးျဖစ္ေနတယ္"" 
ဟု ၎ကဆိုသည္။

အဆိုပါ ေကာ္မရွင္သည္ ျပည္နယ္အတြင္း ပတ္ဝန္းက်င္ထိခိုက္မႈရွိနိုင္မည့္ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈလုပ္ငန္းမ်ားကို သေဘာထားမွတ္ခ်က္ထုတ္ျပန္ၿပီး လႊတ္ေတာ္သို႔ 
ေပးပို႔ရမည္ျဖစ္ေသာ္လည္း ေပးပို႔လာျခင္းမရွိေၾကာင္း ေဒါက္တာေအာင္ႏိုင္ဦး 
က ေျပာဆိုသည္။

မြန္ျပည္နယ္၊ ေရးၿမိဳ႕နယ္ အံဒင္ေက်းရြာအုပ္စု ပင္လယ္ကမ္းေျခတြင္ 
ေဆာင္ရြက္မည့္ ကမ္းလြန္ေထာက္ပံ့ေရးစခန္းႏွင့္ က်ဳိက္မေရာၿမိဳ႕နယ္၊ နိတုံ 
ေက်းရြာအုပ္စုအနီး Myanmar- Korea Cement Co.Ltd မွ ဘိလပ္ေျမစက္႐ုံ 
တည္ေဆာက္မည့္ စီမံကိန္းမ်ားကို ျမန္မာ့ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမွုေကာ္မရွင္(MIC)မွ 
ခြင့္ျပဳလိုက္သည့္အေျခအေနကို ကြင္းဆင္းေဆာင္ရြက္ျခင္း မရွိသည့္အျပင္ 
သေဘာထားမွတ္ခ်က္လည္း ထုတ္ျပန္ခဲ့ျခင္းမရွိေၾကာင္း ၎က ေျပာသည္။

အဆိုပါ ေကာ္မရွင္သည္ ျပည္နယ္ ေဒသႏၲရ စီမံကိန္းမ်ားကို နိုင္ငံေတာ္၏ 
မူႏွင့္ ကိုက္ညီျခင္း ရွိ မရွိ စိစစ္ အတည္ျပဳျခင္း ၊ ျပည္နယ္အတြင္း ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမည့္ 
စီမံကိန္းမ်ားအတြက္ သေဘာထားမွတ္ခ်က္ေပးျခင္း၊ လူမႈစီးပြားဖြံ႕ၿဖိဳးေရး 
အတြက္ အေထာက္အကူမျပဳသည့္ လုပ္ငန္းစီမံကိန္းမ်ားကို ပယ္ခ်ျခင္း၊ 
သေဘာတူၿပီးသည့္ လုပ္ငန္းစီမံကိန္းကို အစိုးရအဖြဲ႕မွတဆင့္ လႊတ္ေတာ္ေပးပို႔ 
ျခင္း အပါအဝင္ လုပ္ငန္းတာဝန္(၇)ခ်က္ကို အေကာင္အထည္ေဖာ္ရမည္ 
ျဖစ္သည္။

ထိုကိစၥႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး မြန္ျပည္နယ္ ဘ႑ာေရး၊ စီမံကိန္း၊ လူဝင္မႈႀကီးၾကပ္ 
ေရးႏွင့္ ျပည္သူ႔အင္းအားဝန္ႀကီး ဦးဝဏၰေက်ာ္က ေကာ္မရွင္ညႇိႏိႈင္းအစည္း 
အေဝးတြင္ ျပန္လည္တင္ျပသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ေျပာဆိုသည္။

ျပည္နယ္စီမံကိန္းေကာ္မရွင္ကို အဖြဲ႕ဝင္ ၁၄ ဦးျဖင့္ ဖြဲ႕စည္းထားၿပီး ဥကၠ႒ 
အျဖစ္ မြန္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာေအးဇံက တာဝန္ယူေဆာင္ရြက္ေန 
သည့္ ေကာ္မရွင္လည္း ျဖစ္သည္။
(ကုိးကား-ဟသၤာမီဒီယာ)

ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရ 

ဘတ္ဂ်က္ ၆ ဘီလီယံေက်ာ္ 

ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ျဖတ္ေတာက္

မြန္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္ ဒု-ဥကၠ႒ ေဒါက္တာေအာင္နိုင္ဦး

မြန္ျပည္နယ္ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ကို  လႊတ္ေတာ္ဒုဥကၠ႒  ေဝဖန္
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၅၃

ဧၿပီ ၃၊ ၂၀၁၈ 

မႏၲေလးတိုင္းအတြင္း ေဆးကုသခြင့္ 
လိုင္စင္မရွိဘဲ ေဆးကုသေနသူမ်ားကို တိုင္း 
အစိုးရကႀကီးၾကပ္၍ အေရးယူေပးရန္ 
တိုက္တြန္းေၾကာင္းအဆိုကို တိုင္းလႊတ္ 
ေတာ္၌ ဧၿပီ ၃ ရက္ေန႔က မဲခြဲဆံုးျဖတ္ရာ 
တစ္မဲအကြာျဖင့္ အဆို႐ံႈးနိမ့္သြားခဲ့သည္။ 

ယင္းအဆုိကုိ ဒုတိယအႀကိမ္ေျမာက္ 
မႏၲေလးတုိင္း လႊတ္ေတာ္အစည္းအေဝးတြင္ 
တိုင္းလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒါက္တာ 
ညီမင္းဟန္ (ေအာင္ေျမသာစံ-၁)က တင္ 
သြင္းခဲ့ျခင္း ျဖစ္သည္။

ထုိအဆိုႏွင့္ပတ္သက္၍ မႏၲေလးတိုင္း 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာေဇာ္ျမင့္ေမာင္က 
လက္ရွိတြင္လည္း အေရးယူမႈမ်ား ျပဳလုပ္ 
ေနသည့္အတြက္ ထိုအဆိုကို မွတ္တမ္းတင္ 
ထားရွိရန္ ေဆြးေႏြးခဲ့ေသာ္လည္း အဆိုရွင္ 

က လက္မခံသည့္အတြက္ မဲခြဲဆံုးျဖတ္ရာ 
ေထာက္ခံမဲ ၂၆ မဲ၊ ကန္႔ကြက္မဲ ၂၇ မဲ၊ 
ၾကားေနမဲ ရွစ္မဲျဖင့္ အဆို႐ံႈးနိမ့္ခဲ့သည္။

''အဆို႐ံႈးနိမ့္တာက ဘာမွမျဖစ္ဘူး။ 
တစ္ခုပဲ စိုးရိမ္ရတာ လႊတ္ေတာ္မွာ အဆို 
တင္တာေတာင္ မေအာင္ျမင္တာ။ မင္းတို႔ 
ဘာလုပ္လုိ႔ရမွာလဲဆုိတာမ်ဳ းိ ရမ္းကုလုပ္စား 
ေနတဲ့သူေတြ ေတြးထင္သြားမွာကိုေတာ့ 
စိုးရိမ္ပါတယ္""ဟု အမ်ဳိးသားဒီမိုကေရစီ 
အဖြဲ႕ခ်ဳပ္ပါတီမွ အဆိုရွင္ ေဒါက္တာညီမင္း 
ဟန္က ေျပာၾကားသည္။

ယင္းအျပင္ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စား
လွယ္သုံးဦးမွ ေဒါက္တာရမ္းကုမ်ားေၾကာင့္ 
နစ္နာဆံုး႐ံႈးရမႈမ်ား၊ ပိုမိုဆိုး႐ြားသြားသည့္ 
ေရာဂါအေျခအေနမ်ား၊ ဥပေဒေၾကာင္းအရ 
အေရးယူ၍ရႏုိင္သည့္နည္းလမ္းမ်ား၊ အေရး 
ယူမႈမရွိသည့္ အေျခအေနမ်ားႏွင့္ ျပည္သူ 
လူထု၏ က်န္းမာေရးအသိ အားနည္းမႈမ်ား 

ကို ေထာက္ျပေဆြးေႏြးခဲ့ၾကသည္။
အဆို႐ံႈးနိမ့္ခဲ့ျခင္းအေပၚ ကိုယ္စားလွယ္ 

အခ်ဳိ႕က မႏၲေလးတိုင္းလႊတ္ေတာ္တြင္ 
အဆိုမ်ားကိုမဲခြဲရာ၌ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္၏ အရွိန္ 
အဝါ လႊမ္းမိုးေနေၾကာင္း ေထာက္ျပခဲ့ၾက 
သည္။

''ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ေျဖတဲ့အထဲမွာ ဒီအဆိုကို 
သေဘာမတူတဲ့သေဘာပါတယ္။ အဲဒီမွာ 
လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေတြကလည္း မျပတ္ 
သားဘူး။ ဘာျဖစ္လို႔ ကန္႔ကြက္လဲဆိုတာက 
ေတာ့ ကြၽန္ေတာ္ တည့္တည့္ေျပာရရင္ 
ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္က လႊမ္းမိုးထားတယ္။ ဝန္ႀကီး 
ခ်ဳပ္ကို မလြန္ဆန္ႏိုင္ဘူး ျဖစ္ေနတယ္""ဟု 
ေအာင္ေျမသာစံၿမိဳ႕နယ္ မဲဆႏၵနယ္ေျမ 
အမွတ္(၂)လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒါက္ 
တာေအာင္ေက်ာ္ဦးက ေျပာဆိုသည္။ 

(ကုိးကား- thevoicemyanmar.com )

မႏၱေလးတုိင္းအတြင္း   ဥပေဒမဲ့ေဆးကုေနသူမ်ားကို   အေရးယူေပးေရးအဆို   ႐ံႈးနိမ့္

  ရခိုင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္က ဖြဲ႕စည္းထားသည့္ ေျမာက္ဦးပဋိပကၡျဖစ္
စဥ္စံုစမ္းေလ့လာေရးအဖြဲ႕သည္ ၇၅ ရာခိုင္ႏႈန္းခန္႔ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ၿပီး 
ေၾကာင္း ယင္းအဖြဲ႕အတြင္းေရးမွဴးဦးထြန္းသာစိန္က ေျပာသည္။ စံုစမ္း 
ေလ့လာေရးအဖြဲ႕သည္ ေသဆံုးခဲ့သူမ်ားႏွင့္ ဖမ္းဆီးခံရသူမ်ား၏ မိသားစု 
၀င္မ်ားႏွင့္ ဆႏၵျပရာလမ္းတစ္ေလွ်ာက္တြင္ မ်က္ျမင္ေတြ႕ခဲ့သူမ်ားကို 
ေတြ႕ဆံုေမးျမန္းထားသည္ဟု ဆိုသည္။ 
(ကုိးကား- www.7daydaily.com)

  ဧၿပီလ ၃ ရက္ေန႔က က်င္းပသည့္ ရခိုင္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္အစည္း 
အေဝး၌ ရခိုင္ျပည္နယ္ ေမာင္ေတာၿမိဳ႕နယ္ေတာင္ပိုင္းတြင္ နိုင္ငံသား 
မဟုတ္သည့္ ဘဂၤါလီမ်ားအား ျပန္လည္ေနရာခ်ထားျခင္းမျပဳရန္ အေရး 
ႀကီးအဆုိကုိ ေဆြးေႏြးေထာက္ခံခဲ့ၾကၿပီး ကန္႔ကြက္သူမရွိ ျပည္နယ္လႊတ္ 
ေတာ္က အတည္ျပဳဆုံးျဖတ္ခဲ့သည္။ ရခိုင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္ စီမံ/
ဘ႑ာဝန္ႀကီး ဦးေက်ာ္ေအးသိန္းက သက္ဆိုင္ရာ ျပည္နယ္အစိုးရ၏ 
သေဘာထားကို လႊတ္ေတာ္တင္ျပခဲ့ရာတြင္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ား၏ ေဆြးေႏြးတင္ျပခ်က္မ်ားမွာ ျပည္သူမ်ား၏ဆႏၵျဖစ္သျဖင့္ ကန႔္ကြက္ 
စရာမရွိပါေၾကာင္း၊ သို႔ေသာ္လည္း ဘဂၤါလီအေရးႏွင့္ပတ္သက္ၿပီး ေဆာင္ 
ရြက္ၾကရာတြင္ UN ႏွင့္ နိုင္ငံတကာအဖြဲ႕အစည္းမ်ား၏ ဖိအားမ်ား ရွိေန 
သည့္အတြက္ အစိုးရအဖြဲ႕၏ အခက္အခဲမ်ားကိုလည္း နားလည္ေပးေစလို 
ေၾကာင္း ျပန္လည္ေျဖၾကားခဲ့သည္။  
(ကုိးကား- burma.irrawaddy.com)

ဧၿပီ ၂၀ ရက္က ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီး အင္းေျမဂရန္ ေလလံတင္ 
ေရာင္းခ်ေရးႏွင့္ ေရခ်ဳိငါးလုပ္ငန္းဥပေဒဆိုင္ရာ အခ်က္အလက္ 
မ်ား ညိႇႏိႈင္းေဆြးေႏြးပြဲကုိ ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၊ ပဲခူး 
တုိင္း စုိက္/ေမြးႏွင့္ ဆည္ေျမာင္းဝန္ႀကီးဌာနတုိ႔ ပူးေပါင္းျပဳလုပ္ 
စဥ္။ 
(ကုိးကား- Bago Region Hluttaw Facebook)

သတင္းတိုသတင္းဓာတ္ပုံ


